
 

 

 

       

Αθήνα, 17 Ιουνίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Ερωτήματα για τη διαδικασία δειγματοληψίας και ελέγχου για τον ιό της 

ευλογιάς των αιγοπροβάτων  

 

Πολλά ερωτηματικά για τη διαδικασία δειγματοληψίας και την αξιοπιστία των ελέγχων για τον 

ιό της ευλογιάς των αιγοπροβάτων γεννά σοβαρό περιστατικό στη Μαγνησία, που είδε το φως 

της δημοσιότητας τις προηγούμενες ημέρες. 

Σύμφωνα με όσα καταγράφηκαν στον τοπικό Τύπο, προέκυψε σοβαρό περιστατικό κατά τη 

διενέργεια δειγματοληψιών για την ευλογιά των αιγοπροβάτων, στο πλαίσιο των σχετικών 

υγειονομικών ελέγχων των αρμόδιων κτηνιατρικών υπηρεσιών.  

Συγκεκριμένα, κτηνοτροφική μονάδα στον Βόλο σφραγίστηκε προσωρινά από τις αρμόδιες 

αρχές, στη βάση εργαστηριακού δείγματος που φερόταν να προέρχεται από την επιχείρηση 

και το οποίο εντοπίστηκε θετικό στον ιό της ευλογιάς. 

Όπως όμως καταγγέλθηκε από την πλευρά της επιχείρησης και φαίνεται να επιβεβαιώνεται 

από τις εξελίξεις, το δείγμα που ελέγχθηκε δεν προερχόταν από την εν λόγω μονάδα, αλλά 

από άλλη εγκατάσταση. 

Το γεγονός αυτό, εφόσον ισχύει, καθιστά πλήρως εσφαλμένη τη σφράγιση και εκθέτει τις 

διαδικασίες δειγματοληψίας σε σοβαρή αμφισβήτηση, ενώ αναδεικνύει και μια σειρά κρίσιμων 

ελλείψεων και αδυναμιών. 

Την πιθανή απουσία αξιόπιστου πρωτοκόλλου ιχνηλασιμότητας κατά την αποστολή και 

επεξεργασία των δειγμάτων, η διοικητική προχειρότητα και βιασύνη με την οποία επιβλήθηκε 

η κύρωση της προσωρινής αναστολής λειτουργίας είναι μερικές μόνο από τις κρίσιμες 

ελλείψεις που αναδεικνύονται από το περιστατικό. 

Ταυτόχρονα, η έλλειψη εγγυήσεων διαφάνειας και ελέγχου της διαδικασίας από την πλευρά 

των πληττόμενων επιχειρήσεων δημιουργεί κίνδυνο ανεπανόρθωτης δυσφήμισης, 

οικονομικής ζημίας και απώλειας εμπιστοσύνης στο σύστημα υγειονομικής εποπτείας, τόσο 

από τους παραγωγούς όσο και από την κοινωνία. 

Καθίσταται σαφές ότι η ανάγκη για υγειονομικούς ελέγχους, ειδικά σε περιόδους αυξημένης 

επιτήρησης για ζωονόσους όπως η ευλογιά των αιγοπροβάτων, δεν μπορεί να υποκαταστήσει 

τις θεμελιώδεις αρχές δικαιοσύνης, ακρίβειας και λογοδοσίας. 
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Κατόπιν των ανωτέρω,  

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Σύμφωνα με την τρέχουσα διαδικασία δειγματοληψίας για την ευλογιά 

των αιγοπροβάτων, διασφαλίζεται η ακριβής ταυτοποίηση των μονάδων προέλευσης 

των δειγμάτων και αν ναι με ποιόν τρόπο; 

2. Ακολουθείται η βέλτιστη επιστημονικά διαδικασία για την ιχνηλάτηση και 

τη δειγματοληψία για την ευλογιά των αιγοπροβάτων; 

3. Υφίσταται ενιαίο, υποχρεωτικό και ψηφιοποιημένο σύστημα 

ιχνηλασιμότητας, που να καλύπτει όλα τα στάδια – από τη λήψη έως την επεξεργασία 

του δείγματος; 

4. Πώς αξιολογούνται τα εργαστηριακά ευρήματα και ποιες δικλείδες 

ασφαλείας υπάρχουν ώστε να διασταυρώνονται τα στοιχεία πριν την επιβολή 

σοβαρών διοικητικών μέτρων; 

5. Έχει διαταχθεί διοικητική και πειθαρχική διερεύνηση του συγκεκριμένου 

περιστατικού ώστε να αποδοθούν ευθύνες; 

6. Σε ποιες ενέργειες θα προχωρήσει το Υπουργείο για την αποκατάσταση 

της ζημίας που υπέστη η επιχείρηση από το εσφαλμένο μέτρο σφράγισης; 

7. Ποια μέτρα σχεδιάζονται για την ενίσχυση της αξιοπιστίας και της 

αποτελεσματικότητας των ελέγχων σε περιπτώσεις ζωονόσων και για την προστασία 

των επαγγελματιών της πρωτογενούς παραγωγής από ανάλογα λάθη στο μέλλον; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Κόκκαλης Βασίλης 

 

 




